
Ornontowice, dnia 23 marca 2023 r.
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Protokół nr LIV/23

LIV Sesja Rady Gminy Ornontowice 

Obrady rozpoczęto 23 marca 2023 roku o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:05 tego samego 
dnia. Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Rady Gminy Ornontowice.

Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu.

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych.
1. Marian Blacha
2. Grzegorz Hawełka
3. Eugeniusz Kaczor
4. Aleksandra Krzemińska
5. Wojciech Kubicki
6. Łukasz Machulik   
7. Zbigniew Machulik
8. Ryszard Milanowski
9. Henryk Nieużyła
10. Grzegorz Pałka  
11. Sebastian Spyra
12. Patryk Szwechowicz
13. Katarzyna Walczak
14. Adam Widenka
15. Tadeusz Zientek  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych,zaproszonych gości oraz 
pracowników Urzędu Gminy stwierdzając, że na ustawowy stan 15-tu radnych obecnych jest 14-tu 
radnych, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

2. Uwagi do porządku obrad.
Brak uwag do porządku obrad. Stąd punkt został wyczerpany.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
W przedmiotowym punkcie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu Nr LIII/23 z sesji, która odbyła się dnia 23.02.2023 r.

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu Nr LIII/23 z sesji, która odbyła się dnia 23.02.2023 r. 

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Protokół Nr LIII/23 z sesji, która odbyła się dnia 23.02.2023 r., został przyjęty jednogłośnie, 
bez uwag.

4. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok.
Informację z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok przedstawiła Pani 
Teresa Gendarz – Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

5. Sprawozdanie z realizacji:
a) Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                    

i Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022,
b) Gminnego Programu Wspierania Rodziny,
c) Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie.
Wyżej wymienione sprawozdania zostały omówione przez Panią Teresę Gendarz – Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

6. Sprawozdanie z działalności jednostek kultury za 2022 rok:
a) ARTeria - Centrum Kultury i Promocji,
b) Gminna Biblioteka Publiczna.

Sprawozdanie z działalności jednostek kultury za 2022 rok przedstawili Dyrektor ARTerii - Centrum 
Kultury i Promocji – Pani Aleksandra Malczyk oraz Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej – Pan 
Marcin Wajszczyk.
Radni nie wnieśli pytań do przedstawionych informacji.

7. Sprawozdanie przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami.
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych posiedzeń Komisji, 
które odbyły się w miesiącu marcu br. 
Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag.

8. Sprawozdanie przewodniczącego Klubów Radnych  z prac Klubu między sesjami.
Sprawozdanie z prac Klubu Radnych „Dla Ornontowic” między sesjami przedstawił radny Tadeusz 
Zientek.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a)  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ornontowice na lata 2023-2032,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały  został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r. W dniu sesji Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę wprowadzoną do 



powyższego projektu uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Ornontowice na lata 2023-2032,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/451/23 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ornontowice na lata 2023-2032, na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   3   do protokołu.  

b) zmian budżetu Gminy na 2023 rok,
Przewodniczący Rady odczytał nagłówek w/w projektu uchwały.
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r. W dniu sesji Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę wprowadzoną do 
powyższego projektu uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2023 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/452/23 w sprawie zmian budżetu Gminy na 2023 rok, na stan 14-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   4   do protokołu.  



c) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierża-
wy gruntu z dotychczasowym dzierżawcą,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/453/23 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu z 
dotychczasowym dzierżawcą, na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   5   do protokołu.  

d) uchylenia uchwały Nr LII/443/23 Rady Gminy Ornontowice z dnia 31 stycznia 2023 r.,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr LII/443/23 Rady Gminy 
Ornontowice z dnia 31 stycznia 2023 r.,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka



Uchwała Nr LIV/454/23 w sprawie uchylenia uchwały Nr LII/443/23 Rady Gminy Ornontowice 
z dnia 31 stycznia 2023 r., na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr     
6   do protokołu.  

e) wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego numer IFIII.4131.1.10.2023
z dnia 8 marca 2023 r.,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze
Wojewody Śląskiego numer IFIII.4131.1.10.2023 z dnia 8 marca 2023 r.

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/455/23 w sprawie wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Śląskiego numer IFIII.4131.1.10.2023 z dnia 8 marca 2023 r., na stan 14-tu radnych, została 
przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   7   do protokołu.  

f) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na 2023 rok,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na 2023 rok,

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/456/23 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ornontowice na 2023 rok, na 
stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   8   do protokołu.  

g) udzielenia pomocy rzeczowej w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy,  
Przedmiotowy projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony na wspólnym posiedzeniu 
Komisji  w dniu 22.03.2023 r. W dniu sesji Wójt przedstawił kolejną autopoprawkę do projektu 
uchwały.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w związku          
z konfliktem zbrojnym na terytorium Ukrainy,  

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/457/23 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium Ukrainy, na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 
załącznik     nr   9   do protokołu.  

h) rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji 
wśród lokalnej społeczności,
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia 
świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności,



Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/458/23 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości 
prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności, na stan 14-tu radnych, 
została przyjęta jednogłośnie - załącznik     nr   10   do protokołu.  

i) rozpatrzenia wniosku dotyczącego poprawy nawierzchni ul. Leśnej  w Ornontowicach
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji  w dniu 
22.03.2023 r.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania.

Głosowano w sprawie: przyjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego poprawy 
nawierzchni ul. Leśnej  w Ornontowicach

Wyniki głosowania:
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Marian Blacha, Grzegorz Hawełka, Eugeniusz Kaczor, Aleksandra Krzemińska,Wojciech Kubicki, 
Łukasz Machulik Zbigniew Machulik, Ryszard Milanowski, Henryk Nieużyła, Sebastian Spyra, 
Patryk Szwechowicz, Katarzyna Walczak, Adam Widenka,Tadeusz Zientek

NIEOBECNI (1)
Grzegorz Pałka

Uchwała Nr LIV/459/23 w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego poprawy nawierzchni 
ul. Leśnej  w Ornontowicach, na stan 14-tu radnych, została przyjęta jednogłośnie - załącznik
nr   11   do protokołu.  

10. Informacje Wójta Gminy.
Wójt przedstawił informacje dotyczące realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Zespołu Kierującego 
Urzędem Gminy między sesjami.
Idąc dalej głos zabrał Zastępca Wójta pełniący jednocześnie  funkcję Naczelnika Wydziału Rozwoju
i Inwestycji Pan Dariusz Spyra przedstawiając informacje dotyczące spraw realizowanych przez 
przedmiotowy Wydział:



• Budowa infrastruktury kanalizacyjnej w Ornontowicach – Centrum - rozpoczęła się budowa 
kanalizacji przy ul. Spokojnej, w trakcie wykonywania są prace projektowe dla pozostałych 
etapów,

• Budowa chodnika przy ul. Zwycięstwa (strona wschodnia) - trwają prace związane z 
budową kanalizacji sanitarnej, stąd występują utrudnienia w ruchu, który jest sterowany w 
trakcie prac za pomocą sygnalizacji świetlnej,

• Budowa kanalizacji deszczowej przy ul. Polnej - wykonano tymczasową drogę dojazdową, 
układane są rury z kanalizacji deszczowej,

• Poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego oraz 
budynku Ochotniczej Straży Pożarnej - przygotowanie dokumentacji technicznej dotyczącej 
możliwości podłączenia instalacji fotowoltaicznej na budynkach Zespłu Szkolno-
Przedszkolnego i Ochotniczej Straży Pożarnej,

• Budowa kompleksu szkolno-przedszkolnego - projekt nowego budynku przedszkola jest     
w trakcie uzgodnień i opracowania,

• Ulicowskazy - w trakcie przygotowania jest zlecenie na wykonanie i montaż nowych 
ulicowskazów,

• Przygotowanie wniosków na ogłoszenie postępowania w ramach Programu Inwestycji 
Strategicznych Polski Ład dotyczących: modernizacji dróg gminnych, modernizacji    
PSZOK-u, budowy budynku wielofunkcyjnego.

Kolejno Wójt przedstawił informacje dotyczące:
• Dotychczas złożono do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków (CEEB) deklaracje dla 

96% punktów adresowych i pod tym względem Ornontowice zajmują 4 miejsce w 
województwie śląskim,

• Złożono do Urzędu Marszałkowskiego  sprawozdanie z Programu ochrony powietrza za 
2022 rok,

• Otrzymano z Urzędu Marszałkowskiego do konsultacji projekty uchwał w sprawie 
wyznaczenia obszarów chronionego krajobrazu na terenie Gminy Ornontowice - odrębnie 
dla każdego potoku,

• Złożono sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami 
komunalnymi za 2022 r., gdzie wykazano, że osiągnięty przez Gminę poziom recyklingu 
wyniósł prawie 36% przy wymaganym wskaźniku na poziomie minimum 25%,

• Wysłano do mieszkańców zawiadomienia o zmianie stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi od 1 marca br.,

• Urząd jest na etapie analizy zasadności utrzymywania poszczególnych kursów na liniach nr:
505, 636, 647, 655 oraz K na podstawie otrzymanego z Zarząd Transportu 
Metropolitarnego badaniu napełnień na tych liniach,

• Od 17 marca zostały otwarte place zabaw za wyjątkiem placu przy ul. Żabik, który z 
przyczyn technicznych zostanie otwarty w późniejszym terminie, 

• W dniu 18 marca w Łaziskach Górnych odbył się I Ogólnopolski Turniej Tańca 
Towarzyskiego o Puchar Wójta Gminy Ornontowice, który cieszył się bardzo dużym 
zainteresowaniem ze strony widzów oraz uczestników i zebrał wiele pochlebnych opinii,

• Zakończono przetargi na sprzedaż działek przy ul. Klasztornej, Zamkowej oraz w rejonie 
ulicy Grabowej,



• Złożono stosowne wyjaśnienia w postępowaniu nadzorczym w sprawie stwierdzenia 
nieważności uchwały w sprawie przyjęcia Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Ornontowice z dnia 31 stycznia br.,

• Złożono w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim prośbę o niezwłoczne wszczęcie postępowania 
w sprawie wydania decyzji stwierdzającej nabycie przez Gminę Ornontowice działki 
stanowiącą ulicę Nową,

• Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego poinformował o podjęciu działań związanych    
z zabezpieczeniem środków finansowych na realizację zadania polegającego na 
zagruzowaniu dwóch obiektów budowlanych będących w złym stanie technicznym 
usytuowanych w Ornontowicach przy ul. Zwycięstwa 78,

• Obecnie z dofinansowania żłobkowego korzysta 16 rodzin, kolejna 1 sprawa jest w toku,
• Rozstrzygnięto konkurs na zadania publiczne w zakresie wspierania kultury i sztuki w 2023 

roku, przyznając dotację dla Fundacji Szafa Gra, w kwocie 90 000,00 złotych,
• Dotychczas mieszkańcy złożyli 196 wniosków na zakup węgla po preferencyjnej cenie,       

w tym 11 wniosków rozpatrzono negatywnie, a Gmina zawarła umowę na zakup 475 ton, 
sprzedaż odbywa się na bieżąco, na odbiór czeka 20 ton.

• Przedstawiciele Gminy biorą udział w inicjatywie realizowanej przez Centrum Aktywności 
Społecznej w Mikołowie, dotyczącej opracowania Szlaku Kobiet Powiatu Mikołowskiego       
i wydania Przewodniczki, czyli wydawnictwa, w którym znajdą się biografie kobiet 
szczególnie zasłużonych dla rozwoju miejscowości tworzących Powiat,

• Złożono 3 wnioski na udział Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w przedsięwzięciu pod      
nazwą: Poznaj Polskę, wnioski zostały zweryfikowane i zaakceptowane przez Ministerstwo 
Edukacji i Nauki, obecnie oczekuje się na przyznanie dofinansowania.

• W lutym br. zmarło 4 mieszkańców oraz urodziło się 6 dzieci, obecnie Gmina Ornontowice 
liczy 6008 mieszkańców, w tym 5874 zameldowanych na stałe i 134 na pobyt czasowy 
(stan na dzień 28.02).

• Na przełomie lutego i marca przeprowadzono roczne odczyty wodomierzy w celu 
przygotowania nowych rozliczeń za wodę i ścieki w związku z faktem wprowadzenia nowej 
taryfy za wodę od 1 marca br. 

• Od 14 marca prowadzone są kontrole szczelności i jakości kanalizacji sanitarnej w 
południowej części Ornontowic. 

• Zakład przygotowuje i na dniach ponowi wniosek do Dyrektora Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej w Gliwicach „Wody Polskie” o zmianę taryf za zbiorowe odprowadzanie
ścieków.

• Trwa przygotowanie dokumentacji technicznych dotyczących budowy sieci wodociągowej 
przy ul. Cichej oraz przy ul. Nowej, która pozwoli na stworzenie drugiego źródła zasilania 
Gminy Ornontowice w wodę pitną.

• W dniu 14 marca odbyło się walne zebranie sprawozdawcze Spółki Wodnej.
• W dniu 16 marca Gmina Ornontowice była gospodarzem kolejnego spotkania z cyklu „G-6”, 

w którym uczestniczyli włodarze pięciu gmin Powiatu Mikołowskiego oraz przedstawiciele 
Zarządu Powiatu Mikołowskiego na czele ze Starostą oraz Prezes szpitala powiatowego - 
Centrum Zdrowia w  Mikołowie.

11. Informacje Przewodniczącego Rady.
Przewodniczący Rady przedstawił bieżącą korespondencję, która wpłynęła do Biura Rady:

• Zawiadomienie Wojewody Śląskiego o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 
stwierdzenia nieważności uchwały Nr LII/443/23,



• Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności 
części uchwały Nr LII/429/23,

• Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały Nr LII/444/23,

• Wniosek dotyczący poprawy nawierzchni ul. Leśnej w Ornontowicach,
• Informacja Wójta Gminy dotycząca prac społecznych wykonywanych przez nieletnich,
• Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok z realizacji: Gminnego 

Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
Narkomanii za rok 2022, Gminnego Programu Wspierania Rodziny, Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
(przedmiotowe dokumenty zostały omówione w punkcie 5).

Kolejna sesja zaplanowana jest na 27 kwietnia br., a komisja wspólna na 26 kwietnia br.

12. Interpelacje radnych.
W okresie między sesjami wpłynęły dwie interpelacje radnego Zbigniewa Machulika dotyczące:

• Wykoszenia potoku za posesją nr 68c przy ul. Kolejowej,
• Zamontowania lustra drogowego przy ul. Pośredniej nr 9.

Treść interpelacji oraz udzielone odpowiedzi przedstawił Przewodniczący Rady.

13. Wolne głosy i wnioski, zapytania radnych.
W przedmiotowym punkcie głos zabrał Wójt Gminy pokrótce wyjaśniając uwagi nadzoru prawnego 
Wojewody zawarte w rozstrzygnięciach nadzorczych, o których była mowa w punkcie 10.
Idąc dalej głos zabrali:

• radny Łukasz Machulik odnosząc się do informacji podanej przez Wójta w punkcie 9 
dotyczącej rozbiórki budynków przy ul. Zwycięstwa, zwracając uwagę, że podobny 
budynek znajduje się przy ul. Bujakowskiej.
Odpowiadając na powyższe Wójt wyjaśnił, iż Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego 
poinformował o podjęciu działań zmierzających do zabezpieczenia środków finansowych 
na rozbiórkę budynków przy ul Zwycięstwa. Jak nadmienił Wójt do Powiatowego Inspektora
Nadzoru Budowlanego został również zgłoszony budynek przy ul. Bujakowskiej, jednakże 
na chwilę obecną podjęto działania jedynie wobec budynków przy ul. Zwycięstwa. 
Natomiast jeśli dojdzie do realizacji zadania, wyżej wymienione budynki zostaną jedynie 
zagruzowane (powstały gruz zostanie na posesji).

• radny Łukasz Machulik powrócił do tematu zapadającego się chodnika przy ul Zamkowej – 
pytając czy coś więcej wiadomo w przedmiotowej sprawie.
W odpowiedzi na powyższe Zastępca Wójta poinformował, że częściowo chodnik został 
naprawiony w rejonie zegara (ul. Zwycięstwa rejon skrzyżowania), kolejne prace 
naprawcze mają zostać wznowione z nadejściem wiosny.

• radny Tadeusz Zientek powrócił do pytania z poprzedniej sesji a mianowicie w ilu 
procentach jest skanalizowana Gmina i ile procent przybędzie po wykonaniu obecnie 
prowadzonych inwestycji związanych z budową kanalizacji?
Jak wyjaśnił Zastępca Wójta przyszła wysokość procentowa skanalizowania uzależniona 
jest od ilości posesji, które będą mogły być podłączone do nowo wybudowanej kanalizacji   
i wtedy dokładnie będzie można oszacować procentowe skanalizowanie Gminy.
Obecnie (według danych z Zakładu Gospodarki Komunalnej i Wodociągowej) mamy 633 
odbiorców usług zbiorowego odprowadzania ścieków (podłączonych) i jest to ok 30-35% .



W odpowiedzi na powyższe radny Zientek wskazał, że w ubiegłej kadencji podano 
informację, że 50% Gminy jest skanalizowanej, w tym roku podano, że jest to 35% (chodzi 
o powierzchniowe skanalizowanie Gminy), pytając która wartość jest właściwa?
Odpowiadając na powyższe Wójt oznajmił, że nie ma czegoś takiego jak powierzchniowe 
skanalizowanie, według stanu na koniec 2021 roku długość sieci kanalizacyjnej wyniosła 
27,5 km2, łącznie umów na odbiór ścieków jest 627 co według mieszkańców daje 50% 
skanalizowania ale ze względu na dość dużą liczbę mieszkańców zabudowy wielorodzinnej
wysokość skanalizowania według budynków wynosi ok 35%.
Ze względu na powyższe radny Tadeusz Zientek poprosił o ujednolicenie podawanych 
wartości na przykład według mieszkańca żeby nie wprowadzać nikogo w błąd.
W odpowiedzi Wójt wskazał, że powyżej podane wartości są jak najbardziej rzetelne i 
prawdziwe (50% skanalizowania wg mieszkańców, 35% według budynków).

• radny Sebastian Spyra wskazał na zły stan końcowego odcinka drogi przy ul. 
Marzankowice nie objętego nakładką asfaltową prosząc o w miarę możliwości 
zabezpieczenie tego odcinka.
Odpowiadając Zastępca Wójta poinformował, że temat zostanie rozeznany i może coś uda 
się zrobić w tej sprawie.

• radny Sebastian Spyra nawiązując do tematu rozbiórki budynków wspomniał, że również 
przy ul. Dworcowej znajduje się opuszczony budynek grożący zawaleniem.

• Radny Eugeniusz Kaczor poprosił o przybliżenie tematu darowizny od Fundacji JSW na 
zadanie pod nazwą: Stacja Orna, Strong Park Orna.
Jak wyjaśnił Wójt – wychodząc naprzeciw wnioskom Komisji z miesiąca 
września/października ubiegłego roku odnośnie budowy tego typu obiektu przy ul. 
Akacjowej postanowiono wystąpić z wnioskiem do Fundacji JSW o dofinansowanie zadania
(dotacja 40 000,00 zł, wkład własny Gminy 5 000,00 zł).
Zastępca Wójta z kolei omówił co kryje się pod nazwą zadania – zadanie będzie 
nawiązywało do powstałego wcześniej Fit Parku przy ul. Żabik a ma na celu wykorzystanie 
do ćwiczeń w terenie takich urządzeń jak drążki, poręcze, ławki i liny (fachowa nazwa to 
Street Work Out -  trening uliczny). 
W powyższym temacie głos zabrał radny Patryk Szwechowicz informując, iż wielu 
mieszkańców ul. Akacjowej jest zainteresowanych treningami z własną masą ciała i zamysł
powstania takiego miejsca jest jak najbardziej trafiony. 

• Radna Aleksandra Krzemińska poprosiła o podanie terminu otwarcia placu zabaw przy ul. 
Żabik.
Jak wskazał Wójt w dniu jutrzejszym pracownik Referatu Komunalnego Urzędu Gminy 
skontaktuje się z Panią radną w tym temacie.

13. Zamknięcie sesji.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył sesję.

Przewodniczący Rady Gminy
                                                                                                              

          Henryk Nieużyła

Przygotowała: K. Posiłek
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl


